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Multinacionalna generi~ka far-
maceutska kompanija „Alvogen
Group“ iz Nju D`ersija, koja ima
namjeru da preuzme 19,26 posto
kapitala Vlade FBiH u „Bosnalije-
ku“ i 8,37 posto dionica Me|unar-
odne finansijske korporacije (IFC),
~lanice Svjetske banke (SB), `eli
stvoriti ~vrste temelje generi~ke fa-
rmaceutske industrije u BiH.

Zajedni~ki interes
Kako nam je potvrdio izvor

blizak „Alvogen Groupu“, u pi-
smu namjere upu}enom Federa-
lnoj vladi ameri~ka korporacija
navodi da smatra kako sarajevska
firma ima potencijal da bude dio
porodice koja predstavlja vode}eg
proizvo|a~a i prodava~a farmace-
utskih proizvoda u centralnoj i
isto~noj Evropi, Americi i Aziji. 

Kako saznajemo, „Alvogen Gr-
oup“ u pregovorima sa IFC-om o
kupovini svih njegovih dionica u

„Bosnalijeku“ postigao je „zajed-
ni~ko razumijevanje“. Sada prego-
vore `eli pro{iriti i na Vladu FBiH. 

- „Alvogen“ i „Bosnalijek“
imaju zajedni~ki interes za razvoj
farmaceutske industrije. Cilj je da
BiH za sljede}ih pet godina po-
stane vode}a zemlja u proizvo-
dnji i prodaji farmaceutskih pro-
izvoda, ne samo u centralnoj i
isto~noj Evropi nego i Americi i
Aziji - navodi se u pismu namje-
re „Alvogen Groupa“. 

Klju~na tr`i{ta
Amerikanci smatraju da je

klju~ uspjeha za razvoj farmaceu-
tske industrije BiH pove}anje br-
oja visoko kvalitetnih lijekova

koji }e se proizvoditi u zemlji.
Kompanija „Alvogen“ planira
donijeti 240 novih generi~kih li-
jekova u „Bosnalijek“. Ti proi-
zvodi bit }e registrirani i proda-
vat }e se u zemlji i na klju~nim
tr`i{tima Balkana. 

Farmaceuti iz Nju D`ersija na-
javili su i strategijsko investiranje
u ljude, procese i postrojenja. 

Oni nude sna`an razvoj „Bos-
nalijeku“ u narednim godinama i
mogu}nost ve}eg broja zaposlenih.
Smatraju da se „Bosnalijek“ nalazi
na raskr{}u te da kompanija sada
treba razvoj brzog investiranja u
skladu s evropskim standardima.
Predlo`ili su i konkretan investici-
jski program. F. VELE

PRIVATIZACIJA Iz pisma namjere ameri~ke kompanije 

„Bosnalijek“ treba biti lider
farmaceutske industrije

Aktivni pregovori sa IFC-om � @ele donijeti 240 novih generi~kih lijekova

Na prijedlog Nadzornog odbo-
ra novog preduze}a Radio-televizi-
je Srebrenica, odbornici Skup{tine
op}ine Srebrenica na zadnjem za-
sjednju za v. d. direktora ove RTV
ku}e imenovali su Srebreni~anina
Sakiba Smajlovi}a, dugogodi{njeg
novinara „Oslobo|enja“, kojem je
ova ku}a uskratila posao. 

Po~etkom pro{le godine Lidija
Kora}, direktorica „Oslobo|enja“,
na Smajlovi}evu adresu poslala je
obavijest o otkazu uz obrazlo`enje
da je tehnolo{ki vi{ak, te ugovor o
otpremnini od 1.020 KM.

- Kad sam bio kod urednice
Vildane Selimbegovi} i rekao joj

da nisam trebao dobiti otkaz
zbog Srebrenice, mog rahmetli
brata Kja{ifa, koji je tako|er bio
novinar „Oslobo|enja“ i koji je
ubijen 1992. godine u dopi-
sni{tvu u Zvorniku, te zbog mog
rada, ona mi je rekla da je pro{lo-
st ne interesira - ka`e Smajlovi},
kojem nije pomogla ni molba sre-
breni~kog na~elnika Osmana Su-
lji}a da ostane na poslu.

Ipak, nakon deset mjeseci, ko-
liko je Smajlovi} bio bez posla,
op}inske vlasti u Srebrenici ispu-
nile su obe}anje da }e mu one po-
mo}i da do|e do novog radnog
mjesta. Me. S.

Nakon {to je dobio otkaz u „Oslobo|enju“

U op}ini ispunili obe}anje i
zaposlili Sakiba Smajlovi}a

Udru`enje invalidnih i hendi-
kepiranih osoba u BiH zatra`ilo je
ju~er od Vlade FBiH da hitno pri-
stupi izmjeni dokumenta „Zajam
za razvojne politike (DPL)“ za-
klju~enog s Me|unarodnim mo-
netarnim fondom (MMF). 

Udru`enje poja{njava da po tom
dokumentu Federalni parlament
do 26. marta mora usvojiti zakon,
prema kojem bi od 1. januara 2011.
prestala isplata invalidnina borci-
ma, ~ija visina prelazi cenzus.  

- S obzirom na iskustvo da je pr-

ihodovni cenzus po propisima Mi-
nistarstva za bora~ka pitanja Kanto-
na Sarajevo oko 130 KM, to bi zn-
a~ilo da bi vi{e od 95 posto RVI
ispod 60 posto invaliditeta ostalo
bez invalidnine - navedeno je u sa-
op}enju.

Zahtjev Udru`enja invalidnih i hendikepiranih osoba

Izmijeniti dokumente o prihodovnom cenzusu

Sr|an Dizdarevi},
predsjednik Helsin{kog
komiteta u BiH, uputio
je „Dnevnom avazu“ re-
agiranje na tekst objavlj-
en u na{em listu 30. jan-
uara pod naslovom „Ra-
don~i}: Ostajem pri svo-
joj izjavi“. 

- Negiraju}i ocjenu
Helsin{kog komiteta da
njegova izjava o Du{ki
Juri{i} predstavlja jezik
mr`nje te da se on slu`i
{ovinisti~kim rje~nikom
kako bi diskvalifikovao
biv{u urednicu Federalne televizije,
Fahrudin Radon~i} prigovara da
nismo citirali njegovu izjavu mada
je i on sam parafrazira. Evo te izja-
ve: „Imamo situaciju da jedna gosp-
o|a koja je glavni urednik na jedn-
om na{em javnom servisu, koja nije
Bo{njakinja, radi taj posao. Vjerujte,
nama je drago da smo multietni~ka
zemlja i da je to jedini slu~aj u ze-
mljama regiona - da neko ko nije Sr-
bin, nije Hrvat, ko nije, ne znam,
Crnogorac, mo`e ure|ivati javni se-
rvis u zemlji gdje je pripadnik ma-
njeg naroda. Ali, ne mo`emo dozvo-
liti da ta osoba, koja nije musliman,
ima ambiciju da ureduje u na{oj
Islamskoj zajedinici. Mi te stvari
nazivamo, kao politi~ka stranka, pr-
avim imenima - je li to islamofobija,
antibo{nja{tvo... re}i }emo kad se
odnosi na konkretne osobe...“

Ostaje, naravno, ~itaocima da sa-
mi ocijene ovu izjavu, ali ona se ne-
dvojbeno mora okvalifikovati kao je-
zik mr`nje, {ovinisti~ki rje~nik opte-

re}en rasnim, etni~kim i
vjerskim predrasudama.
Uvjeren sam da }e i
ECRI - Evropska komi-
sija protiv rasizma i neto-
lerancije, javno iznijeti
svoje stajali{te koje ne
odudara od onog kojeg je
predo~io Helsin{ki ko-
mitet.

Radon~i} nam, ta-
ko|er, prigovara da ne
vidimo da na Radio-te-
leviziji Republike Sr-
pske Bo{njak i Hrvat
ne mogu biti glavni ur-

ednici. Ova optu`ba naprosto nije
ta~na, jer je Helsin{ki komitet taj
koji deceniju i po govori o diskri-
minaciji na etni~koj i vjerskoj os-
novi, pri ~emu ono {to se doga|a u
RS, izme|u ostalog, nije po{te|e-
no na{ih kriti~kih ocjena. Probl-
em je u tome {to mi zaista ne vidi-
mo nikakvog valjanog razloga da
kada kritikujemo jednu pojavu, je-
dan doga|aj, stvar razvodnjavamo
navode}i sli~ne ili identi~ne poja-
ve u drugim sredinama.

Prisjetimo se samo, ilustracije
radi, nastojanja da se prilikom osu-
de zlo~ina genocida po~injenog u
Srebrenici navedu i ostala stradanja,
~ime }e, vjerujem, na{e stajali{te bi-
ti razumljivije. Dakle, osuda jedne
pojave ne zna~i da ona ne postoji dr-
ugdje, ali je naopako svako insistir-
anje da se konstantno negativne po-
jave poku{aju relativizirati, ubla`iti,
oslabiti sli~nim pojavama u drugim
sredinama - stoji u reagiranju Sr|-
ana Dizdarevi}a.

Nova reakcija Sr|ana Dizdarevi}a

Rije~ je o govoru mr`nje
Uvjeren sam da }e i Evropska komisija protiv 

rasizma i netolerancije javno iznijeti svoje stajali{te

^injenica da gospod-
in Dizdarevi} pi{e o sve-
mu osim o tome da li
Bo{njaci i Islamska zaje-
dnica, odnosno musli-
mani, zaslu`uju da i He-
lsin{ki komitet {titi nji-
hova ljudska i vjerska pr-
ava pred vi{emjese~nom
prljavom harangom na
Javnom televizijskom
servisu pod uredni{tvom
Du{ke Juri{i}, dovoljno
govori o pona{anju go-
spodina Dizdarevi}a.

Njegovo besmisle-
no etiketiranje na moj ra~un i naja-
vljena reakcija Evropske komisije
protiv rasizma i netolerancije (EC-
RI), kojom Dizdarevi} prijeti, jo{ je-
dnom pokazuje da doma}i udba{i i
sinovi komunisti~kih vlastodr`aca
svojim „demokratskim“ vezama sv-
akom Bo{njaku koji podigne glas u
odbrani svog naroda montiraju na-
jcrnje ideolo{ke diskvalifikacije, pa
~ak i rasizam. Koliko znam, osim iz-
gleda u Dizdarevi}evim zlim o~ima,
Juri{i}ka nije prestala biti bjelkinja. 

Stoga, gospodinu Dizdarevi}u
preporu~ujem da Helsin{ki komitet
u BiH poka`e vlastiti primjer u na-
cionalnoj i drugoj toleranciji koju
prigovara meni, i javno odgovori na
pitanje za{to nije napravljen jedi-
nstveni helsin{ki komitet za BiH, a
ne, kako je sada slu~aj, da jedan po-
stoji u FBiH, a drugi u RS. Zar to
nije svojevrsna poruka Helsin{kog
komiteta da institucija koja se bavi
za{titom ljudskih prava svojim ustr-
ojstvom prakti~no dijeli BiH na
dvoje i da BiH zbog netolerancije ne
mo`e imati jedinstvene institucije. 

A, {to se ti~e reakcije ECRI, zar

ne bi bilo logi~no da se
ona oglasi i protiv vrlo
prisutne islamofobije.
I, za{to gospodin Di-
zdarevi} nije na{ao po-
trebnim da reagira ka-
da su dvije novinarke
FTV-a i na sudu dobile
Juri{i}ku, koja je nad
njima vr{ila mobing na
nacionalnoj osnovi, jer
su Bo{njakinje (a taj
isti sud ih je vratio i na
radna mjesta sa kojih
ih je ona nezakonito
uklonila).

Helsin{ki komitet u Federaciji
je pun afera, politi~kog sluganstva
i radi se o pojedina~noj zloupotre-
bi jedne vrlo va`ne institucije, o
~emu su novinari „Avaza“ nekada
pisali, a kompromitirani Dizdare-
vi} sada poku{ava jeftino i glupo
da se sveti najprimitivnijim po-
ku{ajem falsificiranja mojih izjava
iza kojih, naravno, i dalje stojim.
Uostalom, za{to nije odgovorio na
moje pitanje da li bi javnosti Srbi-
je, Hrvatske ili Crne Gore, pa i ta-
mo{nji helsin{ki komiteti, dozvo-
lili nevi|enu harangu i bla}enje
katoli~ke ili pravoslavne crkve i
njihovih autoriteta na tamo{njim
javnim servisima, kako se to ovdje
u FBiH ve} predugo ~ini. 

Tako|er, javno pozivam go-
spodina Dizdarevi}a da ne zloupo-
trebljava ~asnu instituciju He-
lsin{kog komiteta u strana~ko-riva-
lske svrhe, jer je isti ~lan Politi~kog
savjeta Na{e stranke, pa je jasno da
ga op}eprihva}enost Saveza za bo-
lju budu}nost BiH o~igledno s ra-
zlogom boli - ka`e se u odgovoru Fa-
hrudina Radon~i}a. 

Odgovor Fahrudina Radon~i}a 

Du{ka Juri{i} je i dalje bjelkinja
Radon~i} se pita kako u kritici Juri{i}kinog posla 

Dizdarevi} mo`e vidjeti rasizam 

Dizdarevi}: Govorimo
o diskriminaciji 

Radon~i}: Za{to 
postoje dva komiteta

„Bosnalijek“: Sna`an razvoj u narednih pet godina

„Alvogen“ postoji ve} sto
godina i uspje{no posluje na
tr`i{tima Amerike i Evropske
unije. Njen ~elnik Robert Ve-
sman (Wessman) dugo je bio
izvr{ni direktor „Actavis Grou-
pa“, jedne od najve}ih svjetskih
farmaceutskih kompanija. 

Imaju iskustvo u privatizaci-
ji u Srbiji, Bugarskoj i na Malti. 

Sto godina
iskustva 

Smajlovi}: Ide na ~elo RTV Srebrenica 


